
Fusieziekenhuis: zorgen om bereikbaarheid
KOUDUM Hoe kom ik vanuit Stavoren in het ziekenhuis van Joure met openstaande bruggen in de
zomer? Hoe snel kan de ambulance daar zijn vanuit Koudum? Bereikbaarheid van een nieuw
ziekenhuis is een van de grootste zorgen bij inwoners van Súdwest-Fryslân.

Ines Jonker

Dat bleek woensdagavond bij de eerste van drie bewonersbijeenkomsten die de gemeente heeft georganiseerd. Zij wil
zelf van haar inwoners horen hoe zij tegenover de plannen staan van de Friese ziekenhuizen en zorgverzekeraars.

Vorige week sloten deze een intentieovereenkomst: het voornemen is om het Antonius Ziekenhuis in Sneek en
Tjongerschans in Heerenveen binnen tien jaar te sluiten en een nieuw ziekenhuis in Joure te bouwen.

,,Wij gaan er niet over, maar we vinden er wel wat van’’, herhaalde Marianne Poelman, wethouder zorg in Súdwest-
Fryslân, nog maar eens aan het begin van de avond in Koudum.

Formeel heeft de gemeente geen rol, maar net als haar collega in Heerenveen vindt ze dat de inwoners en
zorgprofessionals te weinig worden betrokken bij het proces. Vandaar de bewonersbijeenkomst, waarop de twee
onderzoeken werden samengevatdie de gemeenten zelf lieten doen naar de maatschappelijke en sociale impact van
het voornemen.

Dat die groot is, bleek wel uit de inbreng van de ongeveer zeventig bezoekers. Onder hen een flink aantal uit Stavoren,
zoals de 69-jarige Jantsje de Boer. ,,Nu kost het minstens 3 kwartier om in Sneek te komen, hoe gaat dat straks?’’ De
vrouw wees ook op de reistijden voor bezoek. ,,Je weet niet hoe belangrijk bezoek voor je is als je in het ziekenhuis
ligt.’’

Stage lopen wordt lastig

Jelmer de Groot (19), vermoedelijk de jongste in de zaal, was aanwezig namens Stavers Belang. ,,Logistiek wordt het
een drama, zowel voor jongeren als voor ouderen’’, waarschuwde hij.

De Groot wees op het belang van jonge mensen die stage lopen in het ziekenhuis. ,,Sneek is goed bereikbaar per ov,
maar Joure heeft geen station, een auto is duur dus wordt stage lopen in Joure lastig.’’

Ook Dorpsbelang Koudum was vertegenwoordigd. ,,We zitten hier natuurlijk in een uithoek en we merken dat er veel
zorgen zijn’’, vertelde bestuurslid Jannie Kramer. ,,We zijn hier echt gericht op Sneek sinds Koudum onderdeel werd
van Súdwest. Alles wordt ons al afgenomen, is het gevoel hier nu.’’

,,Dankzij het Antonius Ziekenhuis leef ik nog’’, sprak Corrie van Overbosch-Raats (83) uit Koudum. Zij roemde, net als
veel ouderen, de kleinschaligheid van het Sneker hospitaal. ,,Ik heb vijf specialisten nodig en kom wel een paar keer
per week in het Antonius. Daar kennen ze mij, in een groot ziekenhuis ben je een nummer.’’

Afhankelijk van mantelzorgers

Kansen werden hier en daar ook gezien: meer geld voor technologische ontwikkelingen in een nieuw ziekenhuis,
professionalisering en continuïteit van de zorg. ,,Je bent nu al afhankelijk van mantelzorgers, dat zal alleen maar meer
worden’’, stelde iemand vast. Na de zomer zijn er nog sessies in Makkum en Sneek. Ook kunnen mensen van zich
laten horen via een gemeentelijk onlineplatform: www.zorginsudwest.nl


